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INFORMACE Z KŘEMEŽSKA

Vážení a milí spoluobčané,

Prožíváme jedno z nejtěžších období naší země od 2. světové války, celá naše země, Evropa, svět.
Je zbytečné rozepisovat se více, protože jistě není člověka, který by nevěděl.

Ale chci Vám v těchto těžkých chvílích poděkovat, poděkovat za Vaši zodpovědnost a solidaritu. Jen opravdu 
ve velmi výjimečných případech jsme zaznamenali nedodržování vládních nařízení, naopak mě opravdu dojala 
aktivita a pomoc některých z nás - zajišťování materiálu, šití roušek i distribuce šlapala od 16. března skvěle, takže 
jsme mohli i pomoci krizovému štábu v Č. Krumlově. Až bude po všem a já pevně věřím, že to společně zvládneme, 
jistě všem těm, kteří pomohli bližním prací, materiálem či nabídkou na pomoc veřejně a jmenovitě poděkuji.

Kdyby kdokoli z Vás potřeboval jakoukoli pomoc, neváhejte se obrátit na náš obecní úřad, jsme tady pro Vás.

Prosím, buďte silní, trpěliví a zodpovědní jako dosud - jenom tak tuhle krizi lidského druhu překonáme.

Myslím na Vás, přeji Vám hodně sil a hlavně ZDRAVÍ a těším se na shledanou v lepších časech.

S úctou Váš starosta, Ing. Josef Troup

Čápi ve Křemži
Oblíbenou činností obyvatel Domu s pečovatelskou službou ve 
Křemži je pozorování čapího hnízda. 

To je na zahradě nedaleko DPS a je na něj vidět téměř ze všech 
bytů. Letošní rok se objevil čáp poměrně brzy, a to v pátek 
20. března. Pak bylo pár dní hnízdo prázdné, je tedy možné, 
že se jednalo o tzv. migrujícího čápa, který jen využil hnízdo 
k zastávce na své cestě. 

Od středy 25. března je v hnízdě opět rušno, tenhle čáp už tady 
určitě zůstane, ihned začal s opravami. Slétává i na zahradu DPS 
a sbírá drobné větvičky a nosí je do hnízda. Společně budeme 
vyhlížet přílet jeho partnerky a budeme se těšit na hlasité 
klapání zobáků a samozřejmě na mláďátka.

Alena Nováková
Foto Anna Červenková



KŘEMEŽSKO 2020

2

Vzpomínka a poděkování
2. března 2020 zemřela paní učitelka Kristina Čížková.
Pohřeb se uskutečnil v pátek 6. března 2020 ve Křemži.

Rodina připravila velice důstojné rozloučení. Při mši v kostele 
jsme vyslechli malý houslový koncert. S naší nejstarší 
občankou se svým projevem rozloučil i starosta obce 
Ing. Josef Troup.
Paní učitelka Čížková prožila celý život v Křemži. Jako 
učitelka 2. stupně základní školy pracovala na naší škole až 
do odchodu do důchodu. Byla vždy zodpovědná, skromná 
a pracovitá. Dobře vychovala své 2 děti a pomáhala 
i s výchovou vnoučat. Díky péči obou dětí i jejich rodin se 
mohla dožít vysokého věku v domácím prostředí. Nemusela 
být umístěna v žádném zařízení – domově pro seniory. 
Krátce byla v nemocnici, i tam byla opečovávána oběma 
dětmi a jejich rodinami.
Iniciovala setkávání nás školních důchodkyň. Ráda 
a pravidelně na tato posezení každý měsíc docházela. 
Fotografie je z oslavy jejích stých narozenin.
Na posezení po pohřbu pozval syn Bedřich i sousedy z okolí 
svého bydliště a všechny učitele, kteří byli jejími kolegy.

Dovolujeme si vyjádřit úctu celé rodině. Je nám ctí, že jsme se 
mohli s naší učitelkou a později i kolegyní rozloučit.

Marie Pospíšilová, Křemže.

Během mého pražského zaměstnání v roce 1957 
nás mladší občas sbalili a poslali drkotavým 
závodním autobusem na letiště v Ruzyni vítat 
nějaké potentáty. 

Tak jsme absolvovali třeba u Chruščova 
a Bulganina, ale v paměti mi nejvíc zůstalo 
přivítání severovietnamského prezidenta Ho Či 
Mina. Postavili nás tenkrát do první řady a vybavili 
vlaječkami a mávátky. Vietnamský host s naším 
prezidentem Antonínem Zápotockým nás míjeli 
na dosah ruky. Strýček Ho, jak se mu říkalo, mi byl 
sympatický neohroženým bojem za nezávislost 
s Francouzi, později s jihovietnamci a Američany, 
stejně jako hrdinství prostých vietnamců, kteří 
nakonec dosáhli sjednocení země.

Po mnoha letech jsem se v Radniční restauraci 
domluvil s kamarádem Vojtou Švandou, že 
jsme tam tenkrát na letišti stáli oba, aniž jsme 
o sobě věděli a Vojta z toho má fotky. Na ní jsem 
já neviditelný v první řadě vítačů a Vojta někde 
v nastoupené pražské posádce.

Jak jsme vítali HO ČI MINA

ZAPOMENUTÉ PŘÍBĚHY

Když jsem nedávno fota ukázal slušnému a příjemnému prodejci z večerky 
proti poště, byl moc rád a udělal si kopie. Ho Či Mina u nich mají dodnes ve 
velké úctě.

 – F. S. –

Informace
Svoz velkoobjemového odpadu je v důsledku COVID19 ZRUŠEN.

Děkujeme za pochopení
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DUBEN NA  ZAHRADĚ

Strupovitost jabloní a hrušní - u odrůd 
náchylných k tomuto onemocnění 
začněte s postřiky již před kvetením, 
protože v tomto období se začínají 
uvolňovat z opadaných napadených 
listů z minulé sezony spory - původci 
onemocnění. První dva postřiky 
provedeme ještě před květem, další 
bezprostředně po odkvětu stromů. 
Za deštivého počasí pokračujeme 
v ošetřování až do června v deseti- až 
čtrnáctidenních intervalech. Pokud jsou 
hrušně vysazeny v oblastech se silnějším 
výskytem rzi hrušňové, měli bychom 
dávat přednost přípravkům Baycor, 
Dithane, Novozir nebo Polyram, které 
jsou účinné i proti rzím.

Přípravky proti strupovitosti: Delan 
700 WDG, Dithane M 45, Chorus 75 WG, 
Merpan 80 WDG, Mythos 30 SC, Syllit 65, 
Rubigan 12 EC, Zato 50 WG. Lepší, než 
často používat k ochraně tyto chemické 
přípravky, je pěstovat odolné odrůdy 
proti strupovitosti. K odolným odrůdám 
jabloní patří např. Angold, Blaník, Bláhovo 
oranžové, Selena, Goldstar, Petra, Tábor, 
Topaz, Vltava apod.

V posledních letech se do praxe postupně 
zavádějí biologické přípravky na ochranu 
rostlin od firmy Biocont laboratory Brno. 
Jeden z nejvýznamnějších přípravků 
proti houbovým chorobám jádrovin je 
přípravek Alginure. Hlavní uplatnění 
je proti strupovitosti, ke zvýšení jeho 
účinnosti se může použít v kombinaci 
s měďnatým přípravkem Kocide (Alginure 
0,8 až 1% a Kocide 0,2%). Alginure také 
působí proti padlí, černím, hnilobám 
a skládkovým chorobám. Dále ze šetrných 
přípravků proti houbovým chorobám od 
této firmy lze používat Polisenio, VitiSan, 

Prev -B2 a Myco -Sin.
Z hrušní patří k odolnějším: Alice, 
Clappova, Milada, Konference, Manon, 
Monika, Amfora, Blanka, Bohemica, Nela, 
Jana, Dita, Dicolor.

Mery na hrušních jsou velmi houževnatí 
škůdci, ochrana proti nim je značně 
obtížná a vyžaduje více zásahů. První 
ošetření se provádí před květem 
a opakovat je potřeba přibližně 
v polovině května. K této ochraně je 
vhodné použít přípravky SpinTor nebo 
Vertimec. Jako nevhodné k této ochraně 
je použití širokospektrálních přípravků 
např. Karate a Decis.

Pilatky švestková a jablečná - způsobují 
takzvanou ranou červivost malých 
plůdků. Za rok mají jen jednu generaci. 
Škůdce přezimuje ve stádiu larev v půdě. 
Dospělé pilatky nalétají na kvetoucí 
stromy a samičky kladou vajíčka do 
kalichů odkvétajících květů. Chemický 
zásah je proto potřeba provést již při 
dokvétání stromů, ale nejpozději těsně 
po odkvětu. Chemickou ochranu můžete 
podpořit i bílými lepovými destičkami. 
Přibližně deset dnů před předpokládaným 
začátkem kvetení byste je měli rozvěsit 
do korun stromů, kde poslouží nejen ke 
sledování náletu dospělců, ale i na přímý 
odchyt samiček pilatek.

K bioochraně jádrovin i peckovin 
proti pilatce jablečné je vhodný odvar 
z quassiového dřeva. Doporučená dávka 
na 1 ar je odvar ze 40 gramů quassiového 
dřeva, dodavatel: Biocont laboratory 
Brno.

V posledních letech se u slivoní objevuje 
jako nejzávažnější onemocnění puchrovi-

tost švestek způsobená houbou Taphrina 
pruni. Houba totiž přezimuje jako myce-
lium v mezibuněčných prostorech pletiv 
letorostů. Na jaře prorůstá do květních 
pupenů a základů semeníků. Pletiva pak 
nadměrně bují, pecka se nevyvíjí nebo 
zasychá. Deformovaný plod nazývaný 
puchr se zvětšuje až na několik centime-
trů. Zpočátku je zelený, později hnědý, 
na povrchu pokrytý bělavým povlakem 
askospor. Napadené letorosty se kroutí, 
zduřují, žloutnou a červenají. Pro výskyt 
choroby jsou příznivé polohy s vysokou 
vzdušnou vlhkostí. Více trpí stromy zane-
dbané, s hustou korunou. Výskyt podpo-
ruje i pozdní nástup jara a dlouhá doba 
kvetení. Choroba se projevuje v době na-
lévání pupenů, případně rašení a trvá až 
do konce kvetení. Preventivně stříkáme 
přípravky Kocide, Flowbrix nebo Cham-
pion.

Pilatěnka drobná patří mezi nejnápad-
nější škůdce růží, protože způsobuje po-
délné stáčení listů do tvaru trubiček. Lis-
ty se svinují až po nakladení vajíček pod 
pokožku spodní vrstvy listů. Larvy škůdce 
se vyvíjí ve vzniklých trubičkách. Za rok 
má pilatěnka jednu generaci. Ochrana 
spočívá ve dvou postřicích rostlin, a to 
na začátku rojení dospělců a potom za 
dva týdny. První postřik se v nejteplejších 
oblastech provádí již ve druhé polovině 
dubna. K chemické ochraně můžeme po-
užít přípravky: Actellic 50 EC, Diazol 50 
EW, Karate Zeon 5 CS.

Pro ochranu peckovin proti moniliové 
spále a hnilobě je vhodné použít 
přípravek Horizon 250 EW na počátku 
kvetení a při dokvétání.

– P. Kumšta –

Duben
• Zakládáme nové okrasné trávníky, již založené trávníky hnojíme.
• Můžeme začít provádět hubení plevelů v trávnících a na nežádoucích plochách.
• Od kvétajícím cibulovinám a dalším jarninám odstraňujeme semeníky.
• Osazujeme truhlíky na okna a balkony.
• Vysazujeme jehličnany a stálezelené dřeviny, promýšlíme vysazení ovocných 

stromů.
• Provádíme řez živých plotů.
• Na záhony vysazujeme sazenice košťálovin například hlávkové zelí, kapustu, 

brokolici kedlubnu a mnoho dalších.
• Můžeme do konce měsíce zasadit papriky, rajčata, lilky, okurky do skleníku. Ti co 
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Tip na výrobu květináče
Co potřebujete:

velký plastový květináč nejlépe se ohnutým horním okrajem (na jeho stav či vzhled 
nehleďte, vybírejte podle ceny levné kusy, šikovné je sehnat staré obaly od stromků ze 
školky), pár starých prkýnek nebo nepotřebnou dřevěnou paletu, sponkovačku, pilku, 
kleště

Jak na to:

1.  Podle květináče si naměřte délku prkének 
a nařezejte si je. Odstraňte při tom ošklivější 
části prken či stopy po hřebících apod.

2. Položte si květináč na bok, připravené prkénko 
zasuňte pod okraj a na obou koncích ho 
připevněte sponkovačkou. Takto postupujte 
po celém obvodu. Můžete si prkénka nejdřív 
cvičně rozmístit po celém obvodu květináče, 
abyste upravili mezery a šířku posledního 
prkénka tak, aby vše pěkně vycházelo.

3. A teď už zbývá poslední krok – sponky, které 
trčí jako jehelníček uvnitř ze stěn květináče, 
kleštěmi ohněte dolů, abyste se o ně při 
sázení rostlin nezranily. Toť vše a skvělý 
květináč ve Vintage stylu máme za pár korun 
hotový.

2

3

4

5

mají vytápěný skleník mohou začít o něco dříve.
• Do volné půdy vyséváme pozdní košťáloviny, řepu, letní salát a další.
• Ošetříme vinnou révu proti roztočům způsobujícím plstnatost a kadeřavost.
• Ošetříme stromy a drobné ovoce žádajícím postřikem.

Aplikace postřiků na jaře.
• Z praxe provádíme odlišné postřiky u jádrovin, peckovin, drobného ovoce a keřů.
• Ochranné chemické a nechemické postřiky se provádí zásadně za suchého 

a nevětrného počasí s venkovní teplotou 7-10 stupňů.
 Postřik na stromě musí vydržet alespoň dvě hodiny. Stejně tak nesmí zmrznout.
 Ideální měsíc pro provádění je přelom března a dubna. Jsou aplikovány proto, že 

se právě za teplejšího a vlhkého počasí výborně šíří škůdci a choroby.
• Nejúčinější je provádět postřik po celé délce kmenu a větví. Pokud provádíme 

celkové postřiky ovocných dřevin, lze použít kombinovaný přípravek například 
Optikombi.

• Použijeme správný postřikovač určený výhradně na postřiky

Příklady postřiků:
- strupovitost jabloní a hrušní (Novozir MN80, Topas 100EC,Clarinet Obr. 1
- rzivost hrušní (Kuprikol, Korzar, Baycor 25WP) Obr. 2
- houbové nemoci (Talent, Optikombi, Horizon)
- červená skvrnitost listů (Novizir MN 80, Dithane M45) Obr. 3
- puchýřovitost švestek (Kuprikol, Korzar) Obr. 4
- kadeřavost broskvoní (Kuprikol, Optokombi, Sulka) Obr. 5

Děkujeme za vyzvání k psaní článků s tématem zahrad a tvoření z přírodnin pro naše 
spoluobčany a doufáme, že se Vám bude líbit naše nadšení Vám pomoci.

Tým LK Vesnické zahrady (K. Nejedlá, K. Nováková)
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Jihočeské muzeum v Českých Budějovicích v roce 2013 
vydalo, Červenou knihu květeny jižní části Čech editoři  
Petr Lepší, Martin Lepší, Karel Boublík, Milan Štech a Vladimír 
Hans. Při jejím studiu jsem narazil na souvislosti, se kterými se 
chci s Vámi, čtenáři Křemežska, podělit.

Jako první je to koniklec jarní pravý – Pulsatilla vernalis, autor 
popisu Petr Lepší jej uvádí v kategorii C1, to je v přírodě kriticky 
ohrožený. Výskyt je dokumentován, což mě velmi potěšilo, na 
mapce 37k Křemežské hadce na lokalitě na vršku nad osadou 
Mříč k r. 1935 a u holubovského mostu k r. 1910. Ale tak jako je 
běžné, že ze zahrádek se rostliny šíří do přírody, tak v případě 
koniklece je to naopak, přestěhoval se nám do zahrádek, kde 
se mu daří.

Vzácné a ohrožené rostliny jižní části Čech

Druhá rostlina je kopřiva žahavka – Urtica urens, autor popisu 
Martin Lepší jej uvádí v kategorii C3, to je v přírodě ohrožená či 
zranitelná. Opět ji uvádí, mimo jiné, na mapce 37k Křemežské 
hadce na lokalitě Mříč k r. 2012. Čím mne zaujala tato kopřiva? 
Tím, že jsem s ní jako s obtížným plevelem celoživotně na 
našem dvoře bojoval, snažil jsem se ji vyhubit. A ejhle, dnes se 
vystavuji postihu, za nezákonné likvidování ohrožené rostliny…

Třetí rostlinu jsem vybral ostružiník kleťský – Rubus kletensis, 
autor popisu Martin Lepší jej uvádí v kategorii D2, nedokonale 
známé taxony, nově popsané s nedokonale známým rozšířením. 
Opět ji uvádí, mimo jiné, na mapce 37k Křemežské hadce. Jméno 
je odvozeno od hory Kleť, na jejímž úpatí byl poprvé autory 
popisu nalezen. Je subendemitem našeho státu, mimo naše 
území je známo pouze několik izolovaných lokalit v Horním 
Rakousku. Centrum známého rozšíření druhu leží v jižní části 
Čech – Blanském lese a na Křemežských hadcích atd. Ostružiník 
kleťský může být ohrožen intenzívní údržbou atd. A mám to 
úplně stejné, jako s kopřivou. V lese Pastviště, to je na úpatí 
hory Kleť, léta tlumím obtížné ostružiny, aby mi nezahubili lesní 
stromky, a teď se dozvídám, že existuje ostružiník kleťský…

Všem nám přeji 
šťastné přečkání nouzového stavu 

Václav Bürger.
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Informace ZŠ
Pro ty z vás, kteří si nemají 

možnost vytisknout zápisový list  
či žádost o odklad,  

jsou tyto formuláře k dispozici 
vytištěné v kanceláři školy  

denně od 8.00 do 11.30 hodin.

Stejně jako celou společnost, i školní život změnila karanténa. Možná dokonce více. 
Velmi rychle, prakticky ze dne na den byly školy zavřeny. Vzhledem k tomu, že se 
informace o odhadu délky zavření mění každý den, vyvíjí se i způsoby komunikace 
a výuky na dálku. 

Pro první týdny jsem učitele vyzval, ať využívají cesty, na které jsou rodiče u nich zvyklí. 
Postupně ať využívají tři základní cesty, tedy třídní web, mail a program bakaláři. 

Zpětnou odezvou od rodičů a kolegů zjišťuji, že tyto tři cesty většinově fungují. 
Karanténa je náročná pro všechny zúčastněné. Žáci musí často sami plánovat svůj čas 
tak, aby zadané úkoly zvládli, na rodiče padla část tíže učitelského dohledu, učitelé 
musí monitorovat aktivitu rodičů a často řešit dotazy. Krize odkryla potíže mnohých 
rodičů i některých kolegů s elektronickou komunikací. 

Mnozí rodiče a žáci nemají doma počítač, bakaláře navštěvují pouze přes chytrý 
telefon; někteří mají dlouhodobě ztracené heslo a do této doby to neřešili, další 
odmítají používat cokoli komplikovanějšího než je mail. Někteří posílají ke kontrole 
pracovní sešity fyzicky (systémem odložení sešitu na ochozu, kde si ho vyzvedává 
učitel), je to pro ně příjemnější než vše skenovat a posílat mailem. 

Na druhé straně jsou pak fanoušci sociálních sítí a moderních technologií, kteří sami 
nabízejí nové cesty. My také monitorujeme on -line výukové systémy a prostředí, 
kterých je nyní široká nabídka. Pokud využijeme pro některé ročníky nový systém, 
bude muset být pro všechny rodiče dostatečně stravitelný. 

Aktuálně používané cesty fungují, mnozí se je zrovna naučili využívat, takže v nich 
zatím budeme pokračovat. Učebnice pro první a částečně pro druhý stupeň jsou 
naštěstí v současné době vhodné (díky pracovním sešitům) i k samostudiu. 

Žáci jsou samozřejmě ochuzeni o režii a zábavné formy kolektivní výuky vedené 
pedagogem, zbude jim spíše samostatná a trochu nudnější práce, ale věřím, že díky 
nutné spolupráci se prohloubí a zpestří vztah s rodiči, kteří často na starší děti nemají 
tolik času. 

V tomto směru souhlasím s ministrem školství. Využijme této změny a věnujme 
se věcem, na které obyčejně není čas. Možná zažijeme méně výuky ale více vý-
chovy. V předmětech se zaměřme na ty profilové, výchovy doženeme; opakuj-
me, procvičujme.

Zápisy do školy i školky proběhnou bez přítomnosti dětí, informace jsou na  
webu školy, školek i Úřadu městyse Křemže. 
Kancelář školy funguje vždy v dopoledních hodinách, na telefonu jsem 
prakticky kdykoliv.

Nezastavil se ani běžný život školní budovy. Pokračuje budování školního 
klubu, opravy, provozní zaměstnanci postupně dezinfikují všechny prostory 
školy a učitelé docházejí zadávat úkoly do sítě. 

Pevně věříme, že situaci dokážeme nejenom ve zdraví zvládnout, ale také využít 
k uvědomění si podstatných hodnot, postojů a vztahů.

Pevné zdraví všem přeje Mgr. Jiří Thám, ředitel ZŠ a MŠ Křemže
Foto Anna Červenková

Školní život v karanténě

ZPRÁVIČKY - ZŠ A MŠ KŘEMŽE
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Prožíváme všichni mimořádné období, které mnozí z nás 
nepamatují… Budeme rády, až se s našimi dětmi opět 
setkáme…

Masopustní veselí jsme si letos dostatečně užili a ukončili 
ho první týden v březnu karnevalem na radnici ve Křemži. 
Děkujeme všem maminkám za nádherné masky, které svým 
dětem přichystaly. Děti si zasoutěžily a zatančily, prožili jsme 
společně fajn dopoledne.

Návštěva „Sférického kina“ velmi zaujala nejen děti… Zcela 
netradičně jsme si mohli vyzkoušet jaké je to mít přímo ve 
školce kino… proběhla celkem tři promítání pro různé věkové 
skupiny dětí.

Březen je měsícem knihy, každým rokem chodíme s dětmi na 
návštěvu do knihovny. Z důvodu uzavření školky, se uskutečnila 
bohužel pouze jedna návštěva, a to třídy předškoláčků. 
Děkujeme tímto paní knihovnici Mirce Průšové za připravený 
program. Děti si užily celé dopoledne prohlížením knih, 
malováním příběhů a hraní deskových her, které se mohou 
v knihovně, také zapůjčit.

Přejeme všem v rámci možností dostatek klidu a pevné zdraví 
nejen o Velikonocích.

Kolektiv MŠ Křemže

Co nového ve školce?
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KNIHOVNA MĚSTYSE KŘEMŽE

Beseda pro děti z MŠ Křemže

Rakouské tisícovky

V uplynulém měsíci březnu - v rámci Března - měsíce čtenářů - byla v Knihovně městyse 
Křemže uspořádána ve středu 11. března 2020 beseda pro děti 3. třídy Mateřské školy 
v Křemži.

Připravila jsem si pro ně několik hádanek a básniček z knih - Pošlem Anku pro hádanku 
od Věry Provazníkové a Hravá škola hádání od Zuzany Pospíšilové. Potom si děti 
poslechly pohádku - Králíček a past od Daniely Krolupperové.

Po této společné části si děti mohly prohlížet pohádkové knihy, malovat obrázky, nebo 
si zahrát nějakou společenskou hru. Bylo to velmi příjemné a zábavné dopoledne, 
které rychle uteklo.

Miroslava Průchová
Knihovnice

Dne 4. března 2020 se uskutečnila přednáška s panem Milanem Koželuhem na 
téma Rakouské tisícovky.

Pan Koželuh nás nejprve seznámil se způsobem měření hor a pak nás provedl svým 
vyprávěním a fotografiemi po rozsáhlém masivu Novohradských hor, jehož větší část 
je v Rakousku, a tudíž i jeho tisícovky jsou převážně na rakouském území.

Pan Koželuh nám postupně představil několik hor vyšších než 1000 m v okolí Sandlu 
a historického městečka Weitra. Patří mezi ně Plochwald, kde se nachází nejvýše 
položená nádrž celých hor. Schwarze Mauer, Bärenstein, kde je lyžařský areál Arralifte 
Harmanschlag. Další tisícovkou je Eichelberg, kde pramení řeka Lužnice. Nebelstein, 
kde se na vrcholové skále nachází kříž a vyhlídka, z které je vidět do České republiky na 
Třeboňskou pánev a směrem na Šumavu – Kleť, Třístoličník.

Kromě těchto hor vyšších než 1000 metrů, kterých by mělo být patnáct, se v oblasti 
nachází i hory, kterým k této hranici chybí jen pár metrů, a které jsou stejně krásné.
Pan Koželuh si pro nás opět připravil zajímavé povídání se spoustou fotografií a krásné 
hudby na závěr.

Miroslava Průchová, knihovnice
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MC Křemílek - program na DUBEN
Náměstí 7, Křemže, Mgr. Alena Nováková 603 586 747

mc.kremilek@centrum.cz www.kremilek -kremze.cz

 

Klub pro maminky s dětmi je otevřen
každé úterý od 9:00 do 11:00

a každý čtvrtek od 9:00 do 11:30. 
Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit. Vstupné: 30,-Kč dospělý, děti zdarma.

PRVNÍ NÁVŠTĚVA ZDARMA!
www.kremilek-kremze.cz / MC Křemílek, Dům služeb, Náměstí 7, Křemže

Vzhledem k aktuální situaci je mateřské centrum uzavřeno. 
O jeho případném otevření vás budeme včas informovat. 

Ráda bych poděkovala všem, kteří se přidali a pomohli nám s šitím 
roušek, které jsme rozdávali křemežským občanům zdarma. 

Děkuji, moc si této pomoci vážím.
                                             Alena Nováková

Příměstské tábory v Křemílku
Opět jsme pro vaše děti připravili letní příměstské tábory.
Letos můžete vybírat ze tří termínů! 
Přihlášky jsou spuštěny, stačí vyplnit on-line formulář na stránkách  
www.kremilek-kremze.cz. 
20. – 24. 7. 2020
27. – 31. 7. 2020
24. – 28. 8. 2020
Provozovatel tábora je MAS Blanský les – Netolicko o.p.s..  Akce je financována z projektu 
ESF Operační program Zaměstnanost.
Cena je 500,- Kč za dítě – pro podpořené osoby 
Cena zahrnuje: materiál na tvoření, pojištění, zajištění programu, obědy, pitný režim  
a drobné občerstvení během dne.
První dva termíny jsou vhodné pro děti od předškolního věku 5 let, třetí, srpnový termín se 
bude opět věnovat robotům a je tedy vhodný pro děti od 8 let.
Program příměstských táborů bude jako vždy pestrý, děti čekají nejrůznější hry, společné 
tvoření, vycházky do přírody a spousta další zábavy. 
Tábory pro vás připravují Mgr. Alena Nováková  
a Mgr. Jana Bartošová 
MC Křemílek, Dům služeb, Náměstí 7, Křemže, www.kremilek-kremze.cz
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Dětská rubrika
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CHLUM

JAN LAŠTOVIČKA

Naprosto unikátní situace nastala na 
devátém ročníku Memoriálu Jana a Pavla 
Zimmermanna v mariáši v restauraci 
u Bednářů v Chlumu. Přestože mariáš je 
hrou převážně dříve narozených, mezi 
nejmladším a nejstarším účastníkem byl 
věkový rozdíl neuvěřitelných 82 let!

Dvaadevadesátiletý Václav Novotný 
z Českého Krumlova je tradičním 
návštěvníkem mariášových turnajů a jeho 
účast tedy už nikoho příliš nepřekvapí. 
O to více nečekané však bylo, že se všech 
mariášnických borců nezalekl teprve 
desetiletý Víťa Sixl z Holubova společně 
se svým o tři roky starším bratrem 
Honzou.

Turnaj proběhl v přátelském duchu, 
stejně jako ve všech předchozích 
ročnících. Pořadatelům nezbývá než 
vymyslet, jak okořenit příští jubilejní 
ročník a popřát oběma mladým talentům 
z Holubova, aby jim mariášnická vášeň 
vydržela.

Závěrem si neodpustím dodat, že jsem 
se zúčastnil už mnoha turnajů v této 
karetní hře, ale nepamatuji se, že by 
se zúčastňovali hráči pod 40 let věku. 
Vždy převažují karbaníci v důchodovém 
věku a mladí této hře vůbec neholdují. 
Naši odvážní a šikovní sourozenci jsou 
tak široko daleko obrovskou výjimkou 
a budeme se těšit na jejich další případné 
působení v turnajích.

Výsledné pořadí: 1. Josef Tlamsa, Zahájí, 
2. Milan Lang, Hluboká nad Vltavou, 
3. Josef Šícho, České Budějovice, 4. Jiří 
Krčmář, Lipí, 5. František Vitha, Zahájí, 6. 
Arnošt Dvořák, České Budějovice, 7. Josef 
Bohoněk, České Budějovice, 8. Miloslav 
Matoušek, České Budějovice, 9. Stanislav 
Lavička, Olešnice, 10. Miroslav Šváb, 
Holubov, 11. František Cibulka, Chlum, 
12. Václav Novotný, Český Krumlov, 14. 
Petr Burda, Olešnice, 15. Josef Lejsek, 
České Budějovice, 16. Miroslav Řežáb, 
České Budějovice, 17. Jan Sixl, Holubov, 
18. Václav Burian, Hůry, 19. Stanislav 
Kocourek, Brloh, 20. Víťa Sixl, Holubov

Mezi nejmladším a nejstarším hráčem turnaje v mariáši v Chlumu 
bylo 82 let

Novotný: Nejstarším účastníkem Memoriálu 
Jana a Pavla Zimmermanna byl 92letý Václav 
Novotný z Českého Krumlova.

Občerstvení: S pomocí personálu restaurace 
U Bednářů bylo připraveno bohaté 
občerstvení.

Ceny: Hodnotné ceny včetně dárkových košů pro 
nejlepší zajistil hráčům Městys Křemže v čele se 
starostou Josefem Troupem.

Víťa: Nejmladším účastníkem turnaje byl 
desetiletý Víťa Sixl z Holubova.

Sixl+Novotný: Třináctiletý Honza Sixl z Holubova se u jednoho stolu střetl s nejstarším účastníkem 
turnaje Václavem Novotným.
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TJ Sokol Křemže oddíl orientačního běhu
Lipica open 2020
První březnový týden se konalo 
společné soustředění JKS orientačního 
běhu a Tretry Praha. Ve čtvrtek 5. 3. 
se naše jihočeská výprava vydala na 
cestu do Slovinska, kde na nás čekalo 
soustředění ve velmi náročných terénech 
a také pětietapový závod Lipica open 
2020. V pátek jsme absolvovali první 
dva tréninky, hlavně na seznámení 
se s místními terény. Specialitou jsou 
takzvané závrty, typické povrchové tvary 
v krasových oblastech. A v této oblasti 
jsou závrty doslova jeden vedle druhého, 
menší i větší, od mělkých a průběžných 
až po velmi hluboké a rozlehlé závrty.

Od soboty do úterý nás každý den čekala 
vždy jedna etapa závodu a odpolední 
trénink. Ve středu byla poslední, pátá 
etapa, pak následovalo vyhlášení 
celkových výsledků. Naše společná 
výprava byla velice úspěšná, celkem 
jsme měli na stupních vítězů 9 členů,  
4 z oddílu Tretra Praha a 5 z jihočeské 
části výpravy. Všichni si vedli velice dobře, 
z křemežského oddílu získal Míša Novák 
v kategorii H10 skvělé 3. místo, Vítek 
Novák obsadil v kategorii H14 9. místo 
a Jakub Novák v kategorii H18 bohužel 
musel ze závodu odstoupit, když se po 
druhé etapě zranil.

Soustředění bylo skvěle připravené, 
veliké díky patří Tereze a Radimu 
Hoškovým za přípravu a organizaci a také 
všem trenérům za zajištění tréninků 
a následných detailních rozborů. Všichni 
jsme si to moc užili!

Alena Nováková

SPORT
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Ač se již nějaký ten pátek potýkáme 
s různými nezbytnými opatřeními 
a omezeními v návaznosti na probíhající 
pandemii, ráda bych se podělila o naše 
zatím poslední společné fotbalové zážitky. 
Navážu -li na článek z předchozího čísla, 
tak tím, co jsme ještě stihli, byly turnaje 
starší přípravky a minipřípravky v Českém 
Krumlově.

Poslední únorovou sobotu nastoupila 
do boje o medaile starší přípravka, která 
měla finálový turnaj slibně rozehraný 
z minulého kola. Kluci neponechali nic 
náhodě a celý tým, počínaje gólmanem, 
přes obránce až po útočníky, se snažil 
v rámci svých dovedností maximálně plnit 
pokyny trenéra tak, aby dosáhl na nějaký 
ten cenný kov. Povedlo se. Klukům se na 
krku houpaly zasloužené zlaté medaile. 
V neděli pak vyrazila minipříravka na 
poslední kolo svého turnaje a bylo jistě 
co vylepšovat. Průběžné poslední místo 
sice nebyla žádná tragédie, ale nějaké to 
vítězství by děti jistě potěšilo. 

Tentokrát se do toho benjamínci náležitě 
obuli. Potěšujícími dílčími výsledky se 
z osmého místa postupně propracovali 
až ke krásné čtvrté příčce a ze vstřelených 
gólů měli náležitou radost.

Co už jsme bohužel nestihli, bylo 
poslední kolo turnaje žáků na Složišti, 
které se mělo odehrát druhý březnový 
víkend. Naposledy se tedy žáci sešli první 
březnové úterý, kdy sehráli vyrovnané 
přátelské utkání proti týmu krajského 
přeboru na „umělce“ v Prachaticích.

Věřme, že se již brzy budeme moci vrátit 
k tomu, co nás i děti baví.

Všem přejeme pevné zdraví a s dětmi 
velkou dávku trpělivosti.

B. V.

Minipřípravka - Český Krumlov

Starší přípravka - Český Krumlov

Co jsme ještě stihli a co už ne
Fotbal
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Jistě spousta z vás, ať už jste fanoušky 
nebo jen nezaujatými kolemjdoucími 
pozorovateli, vnímá neutěšený stav 
našeho domácího hřiště a jeho zázemí. 
Jistě také již delší dobu slýcháte o jeho 
plánované rekonstrukci, ale kde nic, tu 
nic. A právě z důvodu, abychom nebyli 
pouze za žvanily, kteří nic nedotáhnou, 
bychom vás rádi seznámili s kroky, které 
se nám podařilo uskutečnit, a které nás 
postupně přibližují k vytouženému cíli.

Začněme trochu ze široka. První 
myšlenka na nové fotbalové hřiště vedle 
Křemežského rybníka se zrodila ještě za 
minulého režimu, těsně před revolucí, kdy 
bylo v tomto místě plánováno fotbalové 
hřiště s kompletním zázemím včetně 
tribuny pro diváky. Tato myšlenka však 
bohužel nebyla nikdy naplněna, a tak po 
revoluci, začátkem devadesátých let, byla 
zrealizována alespoň hrací plocha. Zázemí 
pro hráče bylo a je až dodnes využíváno 
na blízké Němcalce.

V následujících letech jsme svépomocí 
vybudovali zázemí pro fanoušky, 
povrchové kropící zařízení a jiné drobné 
nezbytnosti. Postupem času však vyvstala 
potřeba rekonstrukce hrací plochy, která 
se po letech vlivem nevhodného podloží 
začala v některých místech sesedat. 
S tímto záměrem však souvisel i problém 
s nevyřešenými majetkoprávními vztahy, 
jelikož téměř celá hrací plocha patřila 
Rybářství Třeboň. V katastru nemovitostí 
byla vedena jako vodní plocha. 

Další část plochy patřila soukromému 
vlastníkovi. Obecními byly pouze pozem-
ky nacházející se pod technickým záze-
mím. Někdy po přelomu tisíciletí proto 
byla, ve spolupráci s obcí, zahájena jed-
nání s vlastníky, která však dlouhodobě 
nebyla naplňována a převody se nedařilo 
dojednat.

O pár let později, v roce 2017, byla za-
stupitelstvem městyse, i bez dořešených 
vlastnických vztahů, odsouhlasena re-
konstrukce hřiště, která bohužel neby-
la pro nesoulad mezi úřadem městyse 
a zástupci klubu realizována a dořešení 
rekonstrukce bylo přeneseno na náš klub. 

Prvního z úspěchů v řešení záležitosti 
s pozemky dosáhl městys až v létě 2018, 
kdy se mu podařil dojednat převod části 
pozemků od Rybářství Třeboň. 

Po tomto úspěchu, ještě téhož roku, 
začali členové našeho výboru ve 
spolupráci s obcí připravovat podklady 
pro žádost o dotaci na rekonstrukci 
hřiště, vypsanou Ministerstvem pro 
místní rozvoj. V rychlosti byla vyhotovena 
zjednodušená projektová dokumentace 
na rekonstrukci hrací plochy a bylo 
obnoveno vleklé jednání o směně 
zbylých pozemků zasahujících do hřiště. 
Toto všechno, včetně zpracování žádosti 
samotné, se stihlo během krátké doby, 
těsně před termínem pro odevzdání 
žádosti v únoru 2019. Bohužel ale, ač 
byla naše žádost schválena, dostala 
se pouze do náhradních projektů 
a peníze obec nezískala. Nicméně 
přínosem této rychlé akce bylo alespoň 
to, že celý areál fotbalového hřiště se 
již nachází na obecních pozemcích. 
Vyrozumění o neudělení dotace dorazilo 
během května a další možnost získání 
dotačních prostředků se naskytla už 
v září, kdy dotační titul na opravy hřišť 
vypsalo Ministerstvo školství, mládeže 
a tělovýchovy. Tyto tituly ale byly vypsány 
pro sportovní spolky, takže o tuto dotaci 
musel usilovat přímo náš klub. 

A tak začal další maraton v podobě 
získávání potřebných dokladů k podání 
žádosti. Nezbytnými doklady byly, mimo 
jiné, také potvrzení o dlouhodobém 
pronájmu sportoviště od obce, souhlas 
městyse s realizací akce a jeho finanční 
spoluúčastí ve výši 30 % z ceny díla 
a potvrzení o tom, že stavba nevyžaduje 
stavební povolení. 

Nicméně tady jsme narazili, protože ač 
v předchozím roce toto potvrzení stavební 
úřad vydal, nyní, po změně legislativy, 
požadoval územní rozhodnutí pro 
povolení stavby. Získat toto rozhodnutí 
během tří měsíců, včetně času pro 
přepracování projektové dokumentace, 
se nám zdálo jako nereálné, ale i přesto 
jsme se pustili do příprav s tím, že buď to 
vyjde, nebo ne. 

Bohužel to opět nevyšlo. Vše potřebné 
pro podání žádosti jsme dali do kupy, na 
stavebním úřadě bylo zažádáno, smlouva 
o pronájmu podepsána a schválena, 
ale pravomocné rozhodnutí o povolení 
stavět, které se dokladovalo dodatečně 
až v lednu 2020, jsme získali s pětidenním 
zpožděním, čímž naše žádost nesplnila 
podmínky. 

Můžeme však konstatovat, že všichni 
zainteresovaní, ať už ze strany našeho 
klubu nebo městyse, pro to udělali vše, co 
se dalo. Ovšem vědomí toho, že nám to 
celé uniklo o pouhých pět dní, bylo těžké. 
Co tedy dál?

Čeká nás jarní část fotbalové sezóny 
a hřiště je v hrozném stavu. Proto jsme 
svépomocí, za materiální podpory 
obce, provedli alespoň lokální výspravu 
míst, která se sesedla. To nejhorší místo 
bylo vůči okolnímu terénu propadlé až 
o 60 cm. Taková místa představují při hře, 
když hráč šlápne do prázdna, nebezpečí 
úrazu. Na případnou rekonstrukci nám 
teď tedy nezbývá než čekat. Vše potřebné 
máme již připravené, a tak nás, doufejme, 
již nic nepřekvapí. Na možnou další 
pobídku k získání dotace budeme schopni 
reagovat okamžitě, předpokládáme, že 
i se všemi podklady.

A co se dalšího rozvoje areálu týče? 
Tím nejpalčivějším problémem je 
nedostupnost blízkého zázemí pro hráče. 
V tomto případě chceme být připraveni 
a zahajujeme práce na projektové 
dokumentaci nového objektu hráčských 
kabin, který by se měl nacházet na straně 
rybníka.

Dalšími kroky, bohužel asi ne realizovanými 
v brzké době, by pak mohla být výstavba 
tréninkového hřiště o rozměrech cca  
50 x 30m za hřištěm směrem na Holubov, 
a v témže místě i prostory parkovacích 
stání pro potřeby sportoviště. Tento další 
rozvoj však bude závislý na souhlasu 
městyse, jakožto majitele sportoviště, 
a na případné finanční podpoře, jelikož 
takto rozsáhlé akce nebudeme jako klub 
schopni bez pomoci zaplatit.

Přejte nám proto v nadcházejících do-
bách, ať se na nás konečně usměje štěstí, 
aby náš herní svatostánek byl v kraji dů-
stojným reprezentantem pro chvíle na 
něm strávené.

D.S.

Pomalými krůčky za novým hřištěm
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Vážení přátelé,
dovolte mi Vás touto cestou informovat o novém projektu, 
který je směrován zejména mladým hráčům a je k vidění na 
našich webovkách www.badmintonkremze.cz.

Jde o to, abychom spolu neztratili kontakt a v době, kdy se 
nemůžeme scházet na kurtu doma nezaháleli a byli připraveni, 
až tato nešťastná situace skončí.
V občasných termínech budeme dávat na webovky krátká videa 
a články, které budou mít za úkol nabádat k tréninku a cvičení.
V současné době je k vidění první video ZDE, které má na 
svědomí Zuzka. Natočila práci s raketou, která se dá praktikovat 
i doma v obývacím pokoji. Zkuste jí napodobit a pak nám o tom 
klidně napište na FB nebo do emailu. Moc nás to potěší!

A nyní výzva ke starším/dospělým hráčům a zejména k členům 
obou dospělých smíšených družstev. Pomozte nám s tím, zvolte 
si každý nějakou disciplínu, cvičení, posilování, badmintonovou 
techniku ap, natočte krátké video s komentářem a pošlete nám 
to. Velmi rádi výsledný produkt vyvěsíme na web, abychom si 
podle toho mohli doma zacvičit. Bude to skvělé!

Děkujeme za spolupráci a také prosíme 
o šíření této informace.

Srdečně zdraví
Petr, Zuzka, Michal

Badminton Křemže
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Tajenka z minulého čísla: MRÁZ PO SVATÉM JOSEFU NEUŠKODÍ KVĚTU.
Výherci tajenky z minulého čísla: L. Mejzlíková, l. Milis, K. Hovorková.
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu Městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz.
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PŘIPOJENÍ K INTERNETU

Od             měsíčně

Žádné datové limity

Instalace do 48 hodin

Žádné smluvní závazky

Nejmodernější technologie

Skvělá odezva při online hraní

Vhodné i pro velké firmy

HD TELEVIZE

Funguje na TV, PC, tabletu i mobilu

Sledování pořadů až 7 dní zpětně 

Výběr z více než 100 kanálů

PANELOVÉ DOMY:
INSTALACE ZDARMA

další informace na

WWW.AAGNETH.CZ

nebo na tel.

389 60 20 50

RODINNÉ DOMY:
ANTÉNA ZDARMA

NOVÉ TARIFY
až 100 Mbit/s

150,-

INZERCE
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ZAHRADY OUPIC
Kompletní realizace zahrad a mnoho dalších činností 

v zahradnických pracích
 (kvalita a dobrá cena).  

Tel. č.: 604 231 577
ww.zahradyoupic.cz
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